

## Haderup Menighedsråd

**Menighedsrådsmøde  
Tirsdag d. 23. april kl.  
18.30 i konfirmandstuen.**

Blad nr. 2024-04

Formandens initialer:

BHA

Afbud:

| Dagsorden   | Beslutning  |
|---|---|
| Indledning v. Jens Christian.<br>Kaffe v. Anna.   | Indledning med tanker fra konservatives landsmøde.  |
| 1. Godkendelse af dagsorden.  | Godkendt.   |
| 2. Økonomi<br>a. Underskrift berettiget skal føres til referat, et krav fra Jyske bank i forbindelse med bankskifte. Det er formand og næstformand der skriver under. Så underskriften går på funktionen og ikke på personer, så skal det ikke ændres hvis vi laver ny konstituering.<br>b. Ansøgning fra menighedsplejen om 3000,00 som de tidligere har fået.<br>c. Ansøgning / forespørgsel fra Sunds menighedsråd til spillemand til 2. pinsedag. Prisen er 15.000 kr. og de ønsker vi giver 2000,00 kr.<br>d. Budget udmelding på DAP'en den 11/4 ved Anna | a. Formand og næstformand er underskriftsberettigede.<br>b. Vi har tidligere besluttet, at bevillingen ligger fast hvert år. Vi imødekommer ansøgningen på 3000 kr til menighedsplejen.<br>c. Vi imødekommer ansøgning fra Sunds menighedsråd til dækning af udgifterne til spillemænd til 2. pinsedags gudstjenesten. Vi giver således 2000 kr til dækning af denne udgift.<br>d. Provstiet har fremskrevet budgetrammen med 4 %, og har i øvrigt rammesat en dækning af udgifter til udskiftning af låger i lugerne i tårnet. |
| 3. Budget konsultationen d. 2. maj kl. 15. Dagsorden er i mail på DAP'en den 9/4. Anna og Ida deltager. Er der forslag til, hvad der skal siges til dagsordenspunkterne?  | Dagsorden er gennemgået og kommentarer knyttet på.  |
| 4. Orienteringsmødet.<br>a. Forslag til dagsorden. Se bilag<br>b. Reklame / plakater<br>c. Hvem sørger for hvad til selve mødet<br>d. Beretning. 1. udkast som bilag.   | a. Ida kontakter Karen i Sunds mhp. at hun udformer dagsorden til mødet. Vi finder forslag til dirigent og Britta spørger.<br>b. Vi spørger Karen om udarbejdelse af plakater til opslagstavler.<br>c. Britta står for orientering. Jens Christian står for debat punktet. Anna fremlægger regnskab. Dirigenten orienterer om datoer, regler m.m. samt  |

|   |   |
|---|---|
|   | <p>afklaring af evt. kandidater.<br/>Vi knytter et punkt 9 med afslutning på og Jens Christian står for dette punkt.<br/>Udkastet gennemgås og rettes til.</p>  |
| 5. Menighedsrådsvalg.   | Vi gennemgår kandidatforslag.   |
| 6. Opdatering fra mødet +50 år i kulturcentret ved Anna, Ida og Ivar  | <p>Det blev nævnt at det er vigtigt at koordinere tilbuddene så der ikke er for mange sammenfald.<br/>Der kom mange forslag op og en gruppe arbejder videre med disse forslag.</p>  |
| 7. <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Belysning ved indgangen til kirken ved Ivar og Jens Christian</li> <li>b. Tilbud på omskiftning til LED pærer (lamper) ved graverhus / kapel og ved præstegård / konfirmandstue.</li> </ul>  | <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Forslag om nedgravede lamper langs brostensgangen, 4 på hver side. Diskussion om dette vil opfylde formålet med belysning på brostenene. Det drøftes videre med graver og elektriker og tages op til mødet i maj.</li> <li>b. Dette er udgifter ift. grøn omstilling og vi sender den videre med ansøgning til den grønne pulje.</li> </ul>   |
| 8. Status på arbejdet med varmepumpe i kirken ved Ivar  | Der har været kontakt til bygningskonsulenten i provstiet, som oplyser, at der er krav om fugtloggere, så der er dokumentation for, hvordan fugtigheden i kirken er før og efter opsætning af varmepumpe.   |
| 9. Folkekirkens Sociale Arbejder Herning. Se mail på DAP'en den 10/4. Møde omkring mandefællesskaber, hvem deltager tirsdag den 28 maj kl 17-19.  | Forslag om at Ivar, Jens Christian og Rune deltager. Inviterer evt. én yderligere fra byen med.   |
| 10. El-tavle i anlægget som støtteforening har fået lavet. 3 bilag  | Der står stativ i depot bagerst i kirkehuset som flyttes ud, når der er arrangement i anlægget. Susanne får opgaven, når der er behov for det.  |
| 11. Nyt fra <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Kirkehus</li> <li>b. Aktivitetsudvalg</li> <li>c. Kirkehøjskole udvalg</li> <li>d. Kirkeblad</li> <li>e. Kirkegård</li> <li>f. Præstegård</li> <li>g. Skoven</li> <li>h. FDF</li> <li>i. Menighedsplejen</li> <li>j. FKG</li> </ul> | <ul style="list-style-type: none"> <li>a. .</li> <li>b. .</li> <li>c. Intet nyt.</li> <li>d. .</li> <li>e. Møde med Susanne på kirkegården aftales til:</li> <li>f. .</li> <li>g. .</li> <li>h. Intet nyt.</li> <li>i. Der er afholdt generalforsamling. Der er et pænt overskud i kassen, da der ikke blev ansøgt om julehjælp i den udstrækning, det var forventet. Man vil gerne kunne tilbyde konfirmationshjælp og feriehjælp, hvilket vi forudser, der er økonomi til indenfor nuværende budget.</li> <li>j. .</li> </ul> |
| 12. Meddelelser fra <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Præsten</li> <li>b. Formanden</li> <li>c. Næstformanden</li> <li>d. Kassereren</li> <li>e. Kirkeværgen</li> <li>f. Sekretæren</li> </ul>  | <ul style="list-style-type: none"> <li>a. .</li> <li>b. .</li> <li>c. .</li> <li>d. .</li> <li>e. .</li> <li>f. Intet nyt.</li> </ul>   |


|  |  |
|--|--|
| <p>g. Kontaktpersonen<br/>h. Medarbejder repræsentanten.</p>   | <p>g. Vi har haft sygdommelding fra gravermedhjælper siden 27./3. Har haft delvist fremmøde siden 15./4. Løbende kontakt med graveren om behov for vikar.<br/>h.</p> |
| <p>13. Kommende arrangementer<br/>a. Torsdag den 25 April St. bededagsgudstjeneste med varme hveder.<br/>b. Fredag den 3 Maj Sang for sangglade<br/>c. Onsdag den 8 maj Koncert med Hedens kor<br/>d. Søndag den 19 maj Pinse gudstjeneste kl 10:30<br/>Rundstykker kl 10:00</p> |  |
| <p>14. Evt.</p>  |  |
| <p>15. Næste møde<br/>Tirsdag den 28 maj kl 19:30.<br/><br/>1.kvartalsraport<br/><br/>Godkendelse af foreløbig budget 2025</p>   |  |

  
Britta Høj Andersen

  
Ida Tølbøl

  
Ivar Lyhne

  
Anna Lyhne

  
Jens Christian Jensen

  
Rune Hoff Lauridsen

